
Raadsvragen begroting 2021-2024

1.

10-10-2020Datum ontvangstHerijking
gemeentefonds

Nummer

D66Politieke partijA. KierkelsIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Opnemen herijking gemeentefondsOnderwerp

Kan aangeven worden wat de kortingen zijn voor Leudal in euro’s per 
inwoner vanwege de herijking van het gemeentefonds en is hier rekenening 
mee gehouden in de begroting?

Raadsvraag

De korting voor de gemeente Leudal bedraagt op basis van nu bekende 
cijfers tussen de € 50 en € 100 per inwoner.
Hierbij wordt uitgegaan van een ingroeimodel van 4 jaar met de start in 
2022.

In de voorliggende begroting is rekening gehouden met € 50 per inwoner in 
de exploitatie en € 50 per inwoner in de risicobeheermatrix.
Gezien het ingroeimodel betekend dit voor de gemeente Leudal een negatief 
effect van € 450.000 in 2022, € 900.000 in 2023, € 1.350.000 in 2024 en € 
1.800.000 in 2025.
In de risicobeheermatrix is een bedrag van € 1.800.000 gekwantificeerd als 
risico bij de herijking van het gemeentefonds.

Beantwoording
raadsvraag

10-10-2020Datum ontvangstUitkeringsgerechtigdenNummer

D66Politieke partijA. KierkelsIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Opnemen eventuele meerkosten voor het aantal uitkeringsgerechtigde
inzake het coronavirus

Onderwerp

Is er rekening gehouden met een stijging van het aantal 
uitkeringsgerechtigden (dus ook uitgaven) door de Corona?

Raadsvraag

Vooralsnog zien wij (t/m 1-11-2020) geen toename van het aantal inwoners 
met een gemeentelijke uitkering.
Integendeel wij zitten momenteel op hetzelfde aantal als op 1-1-2020. De 
informatie die wij vanuit het UWV
ontvangen duiden nog niet op een substantiële toename van aanvragen voor 
een gemeentelijke uitkering. Een
toename is te verwachten vanaf medio 2021 en vanuit het Rijk is 
aangegeven dat zij in hun bijdrages aan de
gemeenten rekening houden met de toename van uitkeringen als gevolg van 
corona. In die zin is het reëel om te
verwachten dat meerkosten op dit onderwerp gecompenseerd worden. 
Daarnaast kan opgemerkt worden dat bij
de 2e raadsrapportage er zoʼn 500.000 euro van het budget participatie is 
afgeroomd en toegevoegd aan de algemene
reserve. Maw binnen het budget is enige ruimte om een toename van 
uitkeringen op te vangen.

Beantwoording
raadsvraag



163-2020

15-10-2020Datum ontvangst163-01Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

BegrotingsaddendumOnderwerp

De bijgevoegde tabel in het addendum (blz. 8) geeft niet duidelijk aan welke 
onderdelen van de gepresenteerde scenario’s in het addendum
zijn verwerkt. 
Wordt nu wel of niet een gebouw voor bewegingsonderwijs gerealiseerd bij 
de nieuwe HHIN-basisschool? Gaarne vooraf duidelijkheid hierover.

Raadsvraag

In het addendum zijn alle voorgestelde maatregelen, die het college aan uw 
raad heeft voorgesteld in de raadsvergadering van 29 september verwerkt.
Uit het rapport bij het desbetreffende raadsvoorstel gaat het om alle groen 
gearceerde maatregelen, met daarbij de OZB als sluitpost.
De raad heeft dit voorstel voor kennisgeving aangenomen en kan te allen 
tijde moties en amendenten indienen op het voorliggende voorstel.

Specifiek voor de vraag over het gebouw voor bewegingsonderswijs: Deze is 
niet als maatregel opgenomen om te komen tot een sluitende begroting, dus 
blijft deze op basis van het addendum bestaan in de huidige plannen voor de 
nieuwe school.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-02Nummer

Progessief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Wijziging methodiek OZBOnderwerp

Zie voor Uw gekozen begrotingsbeleid op blz. 10 addendum de sluitpost OZB 
6,5% voor 3 jaar, geraamde structurele meeropbrengst (inclusief wijziging 
methode
WOZ waarde ontwikkeling en bepaling tarief): In 2021 € 623.000,--, in 2022
€ 1.044.000,--, in 2023 en 2024  €  1.491.000,00.
Naar onze mening mag evenwel een wijziging van de heffingsgrondslag voor 
de WOZ waarde niet leiden tot een meeropbrengst van € 225.000,--. 
Gaarne een reactie hierop.

Raadsvraag



Op dit moment corrigeert de gemeente Leudal waardestijgingen en dalingen 
van de WOZ waarde bij de ozb tarieven. Dat wil concreet zeggen dat er 
altijd naar gestreefd wordt om een bedrag te heffen dat ongeveer gelijk is.
Aan de andere kant worden gemeentes in de algemene uitkering gekort voor 
OZB inkomsten, waarbij wordt uitgegaan van een landelijk gemiddeld 
rekentarief en een correctie percentage van 70% (niet woningen) of 80% 
(woningen).

In geval van stijging van de WOZ waarde, wordt de gemeente Leudal dus 
extra gekort in de algemene uitkering, terwijl daar geen extra inkomsten 
tegenover staan door de waardecorrectie.
Tussen het jaar 2019 en 2020 is deze korting € 170.909 hoger geworden in 
de algemene uitkering.
Als de gemeente Leudal de waardecorrectie niet meer zou toepassen, wordt 
allereerst de € 170.909 gecompenseerd, tevens wordt een extra bedrag aan 
OZB opgehaald dat hoger is dan deze korting van € 54.152 (op basis van de 
gegevens tussen 2019 en 2020).
Derhalve levert deze methode een voordeel op van € 225.061.
Voor de herijking is het overigens de verwachting dat dit percentage hoger 
wordt en gemeentes dus meer gekort gaan worden.

Let wel: op het moment dat de WOZ waardes dalen in enig jaar, wordt de 
korting minder en zal derhalve de OZB inkomsten ook minder worden.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-03Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Herijking gemeentefondsOnderwerp

Het advies van het provinciaal bestuur van Limburg om nu al rekening te 
gaan houden met een toekomstige herijking van de middelen
uit de algemene uitkering behoeft naar onze mening niet te worden 
opgevolgd. Dit betekent een positieve correctie op de baten van 9 ton
in 2023 en van 1,35 miljoen in 2024. Hierdoor kunnen de lokale lasten voor 
de inwoners dalen met ca. 5 ton, ofwel met € 14,-- per inwoner.
Wij adviseren U de betreffende circulaire van Ministerie af te wachten en  
dan hierop eerst actie te ondernemen.
U gaat toch ook niet vooruitlopen op de nog onbekende inhoud van de 
september-circulaire 2021 van het Ministerie? Gaarne een reactie.

Raadsvraag

Het is correct dat we normaliter geen rekening houden met circulaires die in 
de toekomst liggen.
Echter is het effect van de herijking (nu geschat op € 50 tot € 100 per 
inwoner voor het klassieke deel, waarbij het sociaal domein nog niet is 
meegenomen) van dusdanige omvang, dat het college hier nu al melding 
van wil maken.
Mochten we dit nu niet doen, dienen we de definitieve circulaire in december 
af te wachten en op dat moment alsnog een plan om te komen tot 
besparingen in te leveren.
Het college heeft gekozen hier nu al op te anticiperen, door dit al mee te 
nemen in de voorliggende begroting en addendum.

Tevens hebben we geconstateerd dat diverse omliggende gemeentes dit ook 
op een dergelijke manier inrekenen, zij het met een ander bedrag of ander 
ingroeipad.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-04Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

M. JanssenPortefeuillehouder



Gespecialiseerde jeugdzorgOnderwerp

Met name de taakstelling voor de jeugdzorg, over de periode 2021 t/m 
2024, geeft bij ons aanleiding tot vele vragen over de maatschappelijke 
haalbaarheid van alle maatregelen. Gelet op moment van behandeling van 
de concrete maatregelen, gelijktijdig bij de vaststelling van de primitieve
begroting 2021, achten wij dit welhaast onhaalbaar. Het is voor ons bijna 
onmogelijk om in een raadsvergadering hiertoe te besluiten  met een 
redelijke
inschatting van alle consequenties voor betrokkenen van dien. Naar ons idee 
vereist een dergelijk proces een gedegen afweging van de voor- en nadelen
van de nodige maatregelen, met inachtneming van mogelijke, alternatieve 
dekkingen. We moeten onszelf hiervoor de tijd gunnen.
Hoe staat het trouwens met de toezeggingen van de Minister om de 
gespecialiseerde jeugdzorg uit te zonderen van het gemeentelijke taakveld?
Gaarne een kort antwoord, met eventueel de voordelige financiële gevolgen.

Raadsvraag

De Minister heeft geen voornemen om gespecialiseerde jeugdhulp uit te 
sluiten van de gemeentelijke taak. In het wetsvoorstel aanpassingen 
Jeugdwet is het voornemen van de Minister opgenomen. De kern van de 
aanpassing is dat de regionale en bovenregionale samenwerking 
noodzakelijk is om de kwaliteit en continuïteit van de zorg aan de kinderen 
met complexe problemen en specialistische- en levensbrede vraagstukken 
beter te borgen. Het doel hierbij is niet om de decentralisatie van de 
jeugdzorg terug te draaien, maar om bij te sturen zodat alle betrokken 
partijen hun verantwoordelijkheden beter kunnen waarmaken. Er zijn geen 
voordelige gevolgen.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-05Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

M. JanssenPortefeuillehouder

Rapport TwijnstraGuddeOnderwerp

Wij beseffen dat onze gemeente de begroting 2021 en de 
meerjarenramingen op tijd bij de provincie Limburg moeten inleveren met 
de presentatie
van de bezuinigingen uit het addendum. Maar wij verdienen het om meer 
tijd te besteden aan de inhoudelijke afweging van alle scenario-voorstellen 
die
ons zijn gepresenteerd. In principe is het altijd mogelijk om de begroting 
2021, na vaststelling door de raad, in de loop van het begrotingsjaar 
neerwaarts
bij te stellen middels wijziging van de begroting. Wij achten het raadzaam in 
goed overleg met uw college te komen tot een effectieve invulling van de 
aanbevelingen en conclusies uit het rapportage van TwijnstraGudde. Dit kan 
echt niet in een traan en een zucht door de raad worden besloten.
Gaarne uw reactie hierop.

Raadsvraag

Als college hebben wij u toegezegd dat het 'Plan van aanpak met 
besparingsmaatregelen duurzaam evenwicht in het sociaal domein' aan u 
voor te leggen tijdens de Algemene Beschouwingen van 3 november 
aanstaande.
Dit plan van aanpak heeft, samen met de andere, voorgestelde scenario's, 
als doel een sluitende begroting (in de laatste twee jaarschijven 2023 en 
2024) aan uw raad aan te bieden. Dit laatste conform de voorschriften van 
de Provincie.
Wij zullen periodiek (3-maandelijks) over de stand-van-zaken rapporteren. 
Daarbij is altijd mogelijk om zaken bij te stellen (bijv aanvullende 
maatregelen, te temporiseren, maatregelen te schrappen of te anticiperen 
op Rijksbeleid)

Beantwoording
raadsvraag



15-10-2020Datum ontvangst163-06Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Personele taakstellingOnderwerp

Deze taakstelling voor de komende jaren vormt een probleem voor een 
organisatie die steeds meer behoefte heeft aan gespecialiseerd personeel.
De mogelijke verdergaande decentralisatie van rijkstaken houdt ook een 
risico in van uitbreiding van de organisatie met een aantal fte’s.
Wij vragen ons af of de huidige personeelsbezetting van alle afdelingen op 
voldoende peil is, of dat er nog behoefte is aan uitbreiding van personeel,
gelet op de plannen om in de nabije toekomst een nieuwe organisatievisie 
op te stellen.
De nog resterende taakstelling voor personeel en organisatie loopt op in 
2023 en 2024 en heeft zijn finale eind 2024, is dit juist geconcludeerd?

Raadsvraag

Vanuit het managementteam is het signaal aan het College afgegeven dat 
de huidige p-taakstelling tot 2022 opgelost kan worden en een nieuwe, in 
deze fase niet wenselijk is.
Het College heeft echter geconcludeerd dat door toekomstige pensionering 
efficiency voordelen behaald kunnen worden, hetgeen we als ambtelijke 
organisatie uiteraard altijd moeten proberen te realiseren. Derhalve wordt 
25% van de salariswaarde van mensen die tot en met 2024 met pensioen 
gaan ingeboekt worden als nieuwe, extra taakstelling. Dit vereist een forse 
inspanning van de ambtelijke organisatie, de keuzes die gemaakt moeten 
worden, zullen vermoedelijk ook effect gaan hebben op de taken die we 
kunnen realiseren. Dit stemmen we af met het College.
Verder is van belang om te vermelden dat deze p-taakstelling los staat van 
eventuele extra formatie die we mogelijk nodig hebben voor het oppakken 
van nieuwe taken.

De taakstelling die voortkomt uit de begroting 2020-2023 is structureel en 
dient in 2023 volledig ingelost te zijn.
De nieuwe voorgestelde taakstelling op personeel komt hier bovenop 
waardoor de totale omvang van de bezuiniging (strucureel) als volgt is voor 
de ambtelijke organisatie:
2021: € 104.133
2022: € 288.269
2023: € 445.757
2024: € 501.801

De griffie heeft daarnaast een taakstelling van € 50.000 per 2022. 

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-07Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

B. N280Onderwerp

Wij stellen ons verder de vraag waar ergens de meer-investering van ca. € 
900.000,-- voor de herinrichting/herstructurering van de N280 is 
opgenomen?

Raadsvraag

Bij de 2e raadsrapportage 2020 heeft de raad besloten om dit extra krediet 
te voteren voor de N280, dit bedrag is dus niet meer separaat te herleiden 
in de begroting.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-08Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

S. BackusPortefeuillehouder



B. LaadinfrastructuurOnderwerp

De plannen om een laadpunt voor elektrische auto’s per kern te installeren 
zijn een goed begin, maar niet ambitieus genoeg om de ontwikkelingen op 
dit gebied bij te houden. In het straatbeeld zie je heden ten dage
steeds meer dat laadpunten op privé-grond worden geplaatst. Wellicht kan 
een subsidieregeling een en ander bevorderen, zonder dat de gemeente 
deze laadpunten voor haar rekening neemt. Gaarne een reactie.

Raadsvraag

Als onderdeel van het klimaatakkoord is de Nationale Agenda 
Laadinfrastructuur (NAL) vastgesteld door IPO en VNG. in de NAL is 
opgenomen dat de ontwikkeling van laadinfrastructuur geen belemmering 
mag vormen voor de groei van het aantal elektrische auto's en dat 
decentrale overheden een trekkende rol moeten nemen bij grootschalige en 
proactieve uitrol van publieke laadinfrastructuur.
Met een collectieve aanbesteding voor de plaatsing, het beheer, onderhoud 
en exploitatie van publieke laadinfrastructuur hebben de provincies Noord-
Brabant en Limburg en een groot aantal samenwerkende gemeenten 
invulling gegeven aan deze opgave. De opdracht is deze zomer aan 
Vattenfall gegund. Leudal is partner in deze samenwerking.
De opdrachtnemer, Vattenfall stelt op dit moment een plaatsingsplan op 
voor het proactief plaatsen van minimaal 2500 laadpalen in Limburg in de 
komende 2 jaar.  Dit plan komt interactief tussen Vattenfall en de gemeente 
tot stand. Voor de gemeente zijn aan de plaatsing van een laadpaal in 
beginsel geen directe kosten verbonden. De provincie Limburg biedt extra 
financiële zekerheid voor de opdrachtnemer zodat ook op minder rendabele 
locaties laadpunten worden geplaatst. De gemeente heeft de mogelijkheid 
om in het plaatsingsplan op elke willekeurige locatie een openbare laadpaal 
op te laten nemen. Voor deze laadpalen is de gemeente wel verplicht om 
een bedrag uit te keren van 1500 euro per paal als het verbruik achterblijft 
bij een in de concessie vastgelegde hoeveelheid kWh. Op dit moment heeft 
Leudal niet het voornemen om van deze optie gebruik te maken. De ambitie 
van de opdracht gedurende de looptijd is sowieso hoog.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-09Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Transitie warmteOnderwerp

Transitievisie Warmte (blz. 33)
1. Onze vraag hierbij is: welke gemeentelijke procedure zal worden gevolgd 
bij de totstandkoming van deze visie?

2. Naar onze mening is het niet mogelijk om een dergelijk plan op te stellen 
zonder voorafgaand draagvlak te verkrijgen bij de inwoners van Leudal.
Hoe wordt dit draagvlak verkregen, zowel maatschappelijk als financieel?

Raadsvraag



Door een adviesbureau is samen met interne en externe stakeholders een 
zogenaamde impactscan opgesteld. 
De Impactscan wordt uitgewerkt in een Transitievisie warmte. De 
impactscan is vooral een technische studie. 
Omdat de warmtetransitie van grote invloed zal zijn op alle inwoners en 
bedrijven zal het vervolgtraject veel aandacht zijn voor participatie en het 
delen van kennis. 
De komende jaren zal vooral de focus liggen op het ‘’aardgasproof’’ maken 
van woningen middels energiebesparing en verbeteren isolatie. Het 
besparen van energie is de meest efficiënte oplossing
en levert, zeker op de lange termijn, geld op voor woningeigenaren en 
huurders.
 
Dit wordt verder uitgewerkt in een  transitievisie warmte aan de hand van 
de volgende uitgangspunten:
1. Betaalbare alternatieven toepassen
2. Gebruik maken van schone alternatieven
3. Gebruik maken van betrouwbare alternatieven
4. Inzetten op participatie van inwoners
5. Inzetten op de gefaseerde aanpak en starten met de ‘’gemakkelijkste 
buurten’

Via de bewustwordingscampagne Energie Besparen wordt gepoogd 
draagvlak te verkrijgen en te vergroten. Het gaat dan om:
- Het verspreiden van een huis aan huis Duurzaamheidskrant in september
- Het verbeteren van het digitale energieloket via www.duurzaambouwloket. 
Dit betreft een landelijk initiatief waarbij Leudal is aangesloten.
- Het openen van een pop-up store energieloket waar inwoners terecht 
kunnen met vragen en voor advies
- Het inzetten van energiecoaches die een maatwerkadvies kunnen geven 
om energie te besparen.
- Deelnemen aan de Duurzame Huizenroute in November, waarbij woningen 
waarin al duurzame maatregelen zijn genomen opengesteld worden voor 
publiek.
- Het organiseren van bijeenkomsten danwel online masterclasses over 
energiebesparen
- Het uitzetten van een enquête voor alle inwoners over de warmte transitie
- Gesprekken met Dorpsraden en andere betrokken over de warmtetransitie
- N.a.v. de enquête en de gesprekken in overleg met betrokken inwoners 
zoeken naar een straat, wijk of kern die van het aardgas af kan. Het Rijk 
stelt subsidies beschikbaar voor dergelijke pilot-projecten.
- Een dergelijke wijkaanpak kan alleen gestart worden als er voldoende 
technische mogelijkheden zijn en er draagvlak en participatiebereidheid is bij
de bewoners.

De transitievisie warmte zal iedere 2 jaar worden bijgesteld aan de hand van 
de nieuwe inzichten en innovaties als
het gaat om nieuwe technieken en nieuwe bronnen die er gaan komen.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-10Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

R. MartensPortefeuillehouder

BomenOnderwerp

Bomen (blz. 34)
Waar staan de uitgaven verantwoord in de begrotingen voor het planten van 
36.000 bomen, hetgeen op zich een uitstekend idee is?

Raadsvraag



De gemeentelijke bijdrage kan  gefinancierd worden uit het 
investeringskrediet  dat bij de vaststelling van het groen en wegen 
beheerplan is aangevraag en in de begroting middels het MIP wordt 
herbevestigd.
Daarnaast wordt ook gekeken of een deel gefinancierd kan worden uit het 
gemeentelijk Groenfonds. 
Door Stichting IKL is het 37.000 Bomenplan opgesteld voor de aanplant van 
deze extra bomen. Dit plan is besproken met de provincie Limburg en 
ingediend voor cofinanciering op basis van de regeling "Nadere 
subsidieregels aanplant bomen in Limburg 2020. 
De aanplant van de bomen zal plaatsvinden over een periode van 8 jaar.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-11Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

R. MartensPortefeuillehouder

OnderwijshuivestingOnderwerp

Een van de uitgangspunten hier is o.a. een vermindering van 
accommodaties.
Het voornemen van Uw college om de S.G. St. Ursula te herhuisvesten en 
de Lataste-school uit te breiden staat echter haaks op dit geformuleerde 
uitgangspunt.
In het recente verleden is naar onze mening geen of te weinig aandacht 
besteed aan de huisvestingsproblematiek van de Lataste-school. Dit 
probleem bestond al meerdere jaren en is niet adequaat 
opgepakt door de gemeente. Reeds in 2018 mochten hierover geen concrete 
vragen worden gesteld in de commissievergadering B/M.

Waarom wordt de gymzaal in Haelen in 2022 gesloopt? Is 
opknappen/renoveren geen optie? Gaarne uitleg over beide punten.

Raadsvraag



Scholengemeenschap St. Ursula is op dit moment op 2 locaties in Leudal 
gevestigd. Beide locaties zijn door teruglopend leerlingenaantal te groot. De 
leegstand is zelfs dermate groot, dat de scholengemeenschap, 
respectievelijk schoolbestuur SOML maatregelen moet nemen om onderwijs 
in Leudal te kunnen continueren. Op dit moment wordt onderzoek verricht 
naar de meest geschikte huisvesting(smaatregelen). Naar verwachting wordt 
het onderzoeksresultaat met advies eind 2020 opgeleverd en aan de 
gemeenteraad overlegd. De conclusie dat herhuisvesting van St. Ursula 
haaks staat op de uitgangspunten van het accommodatiebeleid is voorbarig.

In het verzoek om uitbreiding van de Lataste school is tot op heden geen 
definitief standpunt ingenomen omdat het leerlingenaantal van deze school 
een grillig verloop heeft, mede door een niet zoals verwacht functioneren 
van "passend onderwijs". Een adequate leerlingenprognose is dan ook 
nauwelijks op te stellen. Schoolbestuur SPOLT, schoolbestuur Aloysius en 
het Samenwerkingsverband Passend Onderwijs Midden-Limburg gaan en zijn 
in overleg voor een beter functionerend passend onderwijs. Vanwege de 
onzekerheid over de huisvestingsbehoefte is gezocht naar een tijdelijke 
oplossing in de vorm van leegstaande huisvesting bij Rubicon Jeugdzorg. Dit 
is overigens de gemeenteraad per raadsinformatiebrief ook al meegedeeld.

Met betrekking tot de gymzalen van Haelen en Nunhem is het volgende 
opgenomen in het accommodatiebeleid:
Voor beide accommodaties zijn investeringen nodig om deze 
toekomstbestendig te maken. Dit biedt kansen om samen met het 
onderwijs, verenigingen en inwoners toekomstscenario’s uit te werken voor 
binnensport voor Haelen en Nunhem. Hiervoor zijn verschillende 
mogelijkheden:
• Huidige situatie in stand houden;
• Renovatie of verbouw op huidige locatie(s);
• Nieuwbouw op huidige locatie(s) of nader te bepalen locatie;
• Afstoten en slopen gymzaal Haelen en opwaarderen gymzaal Nunhem.

Er wordt in 2022-2023 samen met betrokken partijen een business case 
uitgewerkt waarbij de voor- en nadelen van de verschillende mogelijkheden 
tegen elkaar worden afgewogen. Op basis van de business case wordt er een 
defi nitief besluit genomen over de toekomst van de binnensport in Haelen 
en Nunhem. Uitgangspunt daarbij is
dat de gymzaal van Nunhem behouden blijft, omdat deze integraal 
onderdeel is van het gemeenschapshuis.
Van sloop van de gymzaal in Haelen is op dit moment geen sprake.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-12Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

M. JanssenPortefeuillehouder

InburgeringOnderwerp

Inburgeringstrajecten inkopen. Onze vraag hierbij is de volgende:
Bij welke instantie/instelling gaat U de trajecten inkopen? Bij een 
particulier/commercieel bureau of bij een bestaande onderwijsinstelling?
Gaarne een antwoord op deze vraag.

Raadsvraag

De trajecten voor de inburgering worden regionaal aanbesteed.
Deze aanbesteding wordt in januari 2021 uitgezet. De gunning zal in mei 
2021 plaatsvinden.
Dan is bekend wie de uitvoerende partij is.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-13Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener



M. JanssenPortefeuillehouder

Formatie basishulpOnderwerp

Is de uitbreiding formatie basisjeugdhulp CJG-ML met o,8 fte voor het lokale 
team van Leudal voor 2 jaar structureel?
Wat gebeurt er bij beëindiging van deze uitbreiding in 2023?

Raadsvraag

De uitbreiding van de formatie is niet structureel. Er zijn geen rechten voor 
het CJG-ML voor een structurele uitbreiding van formatie voor de activiteiten 
na afloop van de pilot in december 2021. Indien de activiteiten de gewenste 
opbrengsten opleveren zullen de gemeenten Midden- Limburg West een 
afzonderlijk besluit nemen over een mogelijk vervolg op de pilot.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-14Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

DienstverleningOnderwerp

Een van de dienstverleningsthema’s wordt gevormd door de toenemende 
digitalisering.
Dit thema is nog altijd een probleempunt vanwege de kennisverschillen 
omtrent de digitale wereld tussen de generaties: jong en oud.
Ook de ingrijpende wijziging in de traditionele dienstverlening van de 
gemeente aan de inwoners/verenigingen komt hier in het gedrang.
Is het daarom nodig ontwikkelingen op het gebied van digitalisering versneld 
in te voeren, met uitsluiting van de traditionele media middelen?

Raadsvraag

Uitgangspunt voor de dienstverlening is dat wij inwoners en ondernemers zo 
goed als mogelijk bedienen vanuit het kanaal dat zij kiezen. Dit kan digitaal 
zijn, maar ook persoonlijk of telefonisch. Dit is afhankelijke van de wens van 
klanten en het type dienstverlening. 

Wij dienen ons als gemeente te ontwikkelen op het gebied van digitalisering 
omdat een groot gedeelte van de inwoners en ondernemers dit wenst en 
omdat dit onze dienstverlening sneller maakt.                                            
Maar wij dienen ook altijd oog te houden voor kwetsbare inwoners die niet 
digitaal vaardig zijn, een beperking hebben waardoor zij minder makkelijk 
deelnemen of bijvoorbeeld laaggeletterd zijn.
Uitgangspunt is dat de dienstverlening toegankelijk en begrijpelijk dient te 
zijn, zodat iedereen eenvoudig zaken met ons kan doen.

In de huidige coronatijd is gebleken dat digitalisering ook kan helpen 
wanneer we wat meer afstand van elkaar moeten houden. De 
dienstverlening kan dan doorlopen zonder fysieke afspraak of contact. 
Dit is nog een reden om naast de traditionele dienstverlening, te  
ontwikkelen op het gebied van digitalisering. 

Wij blijven waar nodig gebruikmaken van analoge informatieverstrekking.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-15Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Herijking gemeentefondsOnderwerp



De minder inkomsten die gemoeid zijn met de herijking van het 
gemeentefonds worden in deze begroting geraamd op € 450.000,-- (2022), 
via € 900.000,-- (2023) naar
€ 1.350.000,-- in 2024.
Zolang de herijking van het fonds nog niet definitief is afgerond, lijkt het ons 
prematuur om met deze cijfers in de meerjarenbegrotingen rekening te 
houden.
Wanneer komt hier duidelijkheid over bij de gemeente? Klopt het dat uw 
college slechts voor 50% rekening hiermee heeft gehouden (zie blz. 231)?

Raadsvraag

Tot nu toe is bekend dat de definitieve doorrekening hiervan in de 
decembercirculaire 2020 aanwezig is.
De ingangsdatum van de herijking is per 2022, waardoor de gemeentes 
2021 nog werken volgens de oude verdeling.
De nieuwsberichten vertellen ons alleen dat er nog aanvullende onderzoeken 
lopen, maar een uitstel verwachten wij op dit moment niet meer.

Daarnaast is 50% effectief ingerekend in de exploitatie, conform de in uw 
vraag genoemde bedragen.
De overige 50% is opgenomen in de risicobeheermatrix voor het volledige 
bedrag te weten € 1.800.000.
Dit alles is op advies van Pauw en in samenspraak met de provincie.
Hierbij zien we dat meerdere gemeentes inmiddels rekening houden met de 
herijking in hun begroting, zij het met andere bedragen of andere 
verdelingen tussen exploitatie en risicomatrix.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-16Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Dividend BNGOnderwerp

Het dividend van de aandelen BNG wordt in de begroting 2020 geraamd op -
23, terwijl in de begroting 2019 staat verantwoord -146.
Kunt U dit verschil voor ons toelichten? Dit kan toch niet alleen op het conto 
van het beleggingsresultaat van de BNG worden toegeschreven!

Raadsvraag

Dit betreft een ommissie in zowel onze begrote cijfers als in de tabel.
De BNG heeft op 16 maart kenbaar gemaakt om voor een bedrag van € 
71.000.000 aan dividend uit te keren.

Gezien het aandelen kapitaal van Leudal te weten 0,26%, zou hier een 
bedrag van € 184.600 geraamd moeten staan.
Voor de komende jaren is op basis van de brief van de provincie uitgegaan 
van € 1,27 per aandeel waarvan de gemeente Leudal er 143.052 in haar 
bezit heeft.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-17Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

AfvalinzamelingOnderwerp

Aanbieding van de GFT-container kan geschieden op basis van 26 keer per 
jaar.
Welke frequentie geldt voor de rest-container per jaar?

Raadsvraag

De frequentie voor het aanbieden van de rest-container bedraagt 14 maal 
per jaar.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-18Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener



R. MartensPortefeuillehouder

Gronden oude scholen HHINOnderwerp

Is het in overeenstemming met de BBV-regels als de opbrengsten van de 
toekomstige grondverkopen van de te slopen onderwijsgebouwen (HHIN 
scholen) in mindering
worden gebracht op de investeringskosten van de nieuw te bouwen school in 
Ittervoort?
Indien dit wordt toegestaan, zult U dit dan ook ter uitvoering brengen in de 
nabije toekomst?
Zo nee, wat zijn dan de plannen m.b.t. deze opbrengsten?

Raadsvraag

In de huidige financiële opzet is geen rekening gehouden met de 
opbrengsten van de vrijkomende locaties. Dit geldt voor zowel de gymzalen 
als de scholen.
Aangezien op dit moment nog onbekend is wat de nieuwe functies / 
invullingen zullen zijn en hoeveel kosten (bijvoorbeeld sloopkosten, bouwrijp 
maken van het terrein, saneringskosten, asbest, ... ) er gepaard zullen gaan 
met deze ontwikkelingen, is het verstandiger om de mogelijke opbrengsten 
nog niet in mindering te brengen op de investeringskosten van de nieuw te 
bouwen school.
Uiteraard is het altijd een optie om het toekomstige positieve saldo 
bijvoorbeeld terug te laten vloeien naar de stelpost majeure projecten.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-19Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Huur politiepostOnderwerp

Waar staan de huurpenningen verantwoord van het inpandige gebruik van 
het gemeentehuis door de politie?

Raadsvraag

Deze zijn onderdeel van de baten op het onderdeel overhead.
De huurinkomsten voor de politiepost bedragen € 2.195,54 en daarnaast 
krijgt de gemeente een vergoeding voor de servicekosten ad € 433,88, deze 
bedragen zijn op basis van het jaar 2020.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-20Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Baten en lastenOnderwerp

Verder vinden wij het aan te bevelen om een verkorte recapitulatie van de 
lasten en baten van alle programma’s in de begroting op te nemen (in een 
Excel-bestand?)
Hieruit kan duidelijk blijken dat de meerjarenbegrotingen sluitend zijn

Raadsvraag

Deze is opgenomen onder hoofdstuk 5.2 Overzicht structurele baten en 
lasten op pagina 156, 157 en 158, waarbij de structurele en incidentele 
baten en lasten per programma is weergeven.
Deze is in het addendum ook opgenomen met daarbij de verwerking van het 
addendum en de voorgestelde scenario's.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-21Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

VPBOnderwerp



VPB vennootschapsbelasting (blz. 74, 148 en 155)
In de begroting 2021 is sprake van een bedrag ad € 85.000,--, terwijl in de 
tekst vermeld wordt een bedrag van  maximaal € 75.000,-- per jaar.
Welk van de 2 bedragen moet het zijn?

Raadsvraag

Het bedrag zoals vermeld in de tekst op pagina 148 is niet juist.
Het begrote en maximaal te verwachtten bedrag is € 85.000.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-22Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

ReserveOnderwerp

In het overzicht van de reserves (blz. ongenummerd) staat onder D.1 de 
dekkingsreserve “Accommodatie RKVB Baexem” genoemd.
Op blz. 169 staat echter een toelichting op de reserve “Woning 
Baexheimerhof”, de toelichting op de hiervoor vermelde reserve ontbreekt 
echter.
Gaarne alsnog de toelichting op de dekkingsreserve “Accommodatie RKVB 
Baexem”.

Raadsvraag

Deze is bijgeleverd in bijlage 4.Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-23Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Reserve en boekwaardeOnderwerp

De bestemmingsreserve SG St. Ursula (D.15 – blz. 165) is hier verantwoord, 
naar wij aannemen betreft het hier uitsluitend de bestemmingsreserve
voor het gebouw in de kern Heythuysen.  Dit blijkt uit de toelichting op blz. 
183, per 1-1-2020 is de boekwaarde € 501.142,--.
Onze vraag is:
Waar vinden wij de bestemmingsreserve voor de schoolgebouwen in de kern 
Horn? Wat is de boekwaarde van deze schoolgebouwen per 1-1-2020?
Gaarne antwoord.

Raadsvraag

De aaname dat de reserve voor SG St. Ursula nummer D15 enkel voor het 
pand in Heythuysen is, is correct.
De waarde van de reserve hierbij is € 501.142, maar de boekwaarde van de 
school is € 2.443.104. 
Het betreft hier een gedeelte van de kapitaallasten, die uit de reserve wordt 
gedekt.

In het verleden waren 2 reserves aanwezig inzake de scholen in Horn (D16 
en D17, waarbij D17 een foutieve titel heeft).
Deze zijn bij de nieuwe nota reserves en voorziening uit 2019, opgeheven 
door de raad, waardoor de kapitaallasten uit de begrotingsruimte worden 
gedekt.

De totale boekwaarde van de scholen in de kern Horn bedraagt per 1-1-
2020: 
Grond Mussenberg € 163.360
School Mussenberg € 522.791
School Lataste € 1.405.551
School St. Ursula Horn € 1.407.197

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-24Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener



P. VerlindenPortefeuillehouder

AfvalstoffenheffingOnderwerp

Wat is Uw voorstel aangaande het positieve voordeel uit de berekening van 
de kostendekkendheid afvalstoffenheffing ten bedrage van € 130.000,--, 
ofwel 104%?
Gaarne een antwoord op deze vraag.

Raadsvraag

Het genoemde bedrag voor inkomsten uit de heffing en de daarbijbehorende 
overdekking, zoals te lezen op pagina 226 is niet juist.
Ik wil u vragen de tabel op pagina 79 te lezen, waar de juiste inkomsten zijn 
verantwoord (€ 130.000 lager dan op 226).
We streven naar een 100% kostendekkendheid zonder overdekking.

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-25Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

R. MartensPortefeuillehouder

MuziekonderwijsOnderwerp

Op welke cijfers is de bezuiniging op Myouthic gebaseerd?
Raming in 2020: € 211.060,--,; raming 2021: € 155.423,--.

Raadsvraag

De raming voor 2021 is gebaseerd op het door Myouthic aangevraagde 
subsidiebedrag. 
Het bedrag voor 2021 staat in de begroting exclusief addendum. In het 
addendum is een aangepast bedrag ad. € 215.363 opgenomen. Dit is door 
Myouthic aangevraagd en op basis van een collegebesluit toegekend. 
Het subsidiebedrag is incidenteel opgehoogd voor 2021, in afwachting van 
vaststelling van het kunst- en cultuurbeleid. Naar verwachting wordt er 
vanaf 2022 de subsidies aan de muziekinstellingen lager vastgesteld. 

Beantwoording
raadsvraag

15-10-2020Datum ontvangst163-26Nummer

Progressief Akkoord LeudalPolitieke partijH. MeewisIndiener

M. JanssenPortefeuillehouder

Subsidie Care+ en JozefhuisOnderwerp

In de begroting 2020 is een bedrag opgenomen voor de Stg. Dagopvang 
Jozefhuis van € 55.400,--. In de voorliggende begroting is geen bedrag 
hiervoor opgenomen.
Hetzelfde is het geval bij Care+; in 2020 € 25.000,-- opgenomen , in 2021 
niets. Wat is de reden van deze wijzigingen in de subsidielijst?

Raadsvraag

De subsidieverstrekkingen aan Care Plus, METggz en Dagopvang Jozefhuis 
vallen onder de subsidieregeling maatschappelijke ondersteuning en zijn 
daarom van de begrotingslijst afgevoerd. Vanaf 2023 zal er €60.000 
bezuinigd gaan worden op de inloopvoorzieningen ikv de bezuinigingen.

Beantwoording
raadsvraag



166-2020

20-10-2020Datum ontvangst166-01Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

UitgangspuntenOnderwerp

1.2 Voor de financiële verwerking van het gemeentefonds volgen we de 
laatste informatie van de PAUW applicatie. Zij bedienen vrijwel alle 
gemeentes op het gebied van het gemeentefonds. Hiermee stemt de 
Provincie in.

- Verplichting om dit op te nemen? Wederom minder geld voor 
gemeenten waardoor gemeenten weer flink moeten bezuinigen. Onzekerheid 
over verdeling gemeentefonds.

Raadsvraag

Het is geen verplichting om een circulaire die in de toekomst ligt op te 
nemen in de begroting.
Gezien de omvang van de herijking en het effect voor gemeentes is deze in 
de kadernota van de gemeente Leudal opgenomen met € 450.000 in 2022, 
€ 900.000 in 2023, € 1.350.000 in 2024 en € 1.800.000 in 2025.
Tevens hebben we besloten om € 1.800.000 op te nemen in de 
risicobeheermatrix, zodat in totaal € 100 per inwoner hebben opgenomen.
In het eerste gesprek met de provincie hebben zij deze werkwijze 
ondersteunt en aangegeven dit meer dan logisch te vinden.

Tevens hebben we omliggende gemeentes bekeken.
Deze hebben de herijking ook opgenomen, zij het met een ander bedrag of 
een ander ingroeipad.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-02Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Verkeersmaatregelen DFO'20Onderwerp

1.3 Aanvullende verkeersmaatregelen voor fusieclub DFO ’20 ontbreken?Raadsvraag

Het krediet (€ 756.000) behorende bij de verkeersmaatregelen voor de 
fusieclub DFO'20 is bij de 1e raadsrapportage door de raad gevoteerd.
In het overzicht zoals gepresenteerd in hoofdstuk 1.3, zijn enkel de nog niet 
gevoteerde majeure projecten opgenomen.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-03Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

A. WalravenPortefeuillehouder

Daling lasten en batenOnderwerp

2.2.1.1 Zowel de baten als de lasten voor de aantrekkelijkheid voor 
werkgevers / bedrijven dalen met een half miljoen euro. Hoe komt dit?

Raadsvraag



Onderdeel van de het onderdeel Infra bedrijven is de grondexploitatie 
bedrijventerreinen.
Het verschil tussen het jaar 2019 en het jaar 2021 kan worden verklaard 
door de volgende onderdelen:
Aan de batenzijde
- Grondverkopen

Aan de lastenzijde
- Rentekosten
- Investeringskosten
- Extra afschrijvingslasten

Deze extra opbrengsten of lasten worden veelal verrekend met de reserve, 
waardoor het totaal resultaat van dit collegedoel vrijwel gelijk is.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-04Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

A. WalravenPortefeuillehouder

FietsbrugOnderwerp

2.2.1.3 Indien de raad beslist om het project fietsbrug Buggenum te 
schrappen hoeven de kapitaallasten a 180.000 niet te worden opgenomen in 
de begroting. In deze paragraaf is te lezen ‘Wij zetten in 2021 in op 
onderzoek naar de haalbaarheid van een fietsbrug over de Maas ter hoogte 
van Buggenum’. Dit onderzoek zou dan niet meer nodig zijn. Hoeveel 
‘lasten’ worden hiermee bespaard?

Raadsvraag

Vooralsnog is door het college voorgesteld de raming van de kapitaallasten 
bij te stellen en 1 jaar door te schuiven, met een besparing van € 180.000 in
2023 als gevolg.
Mocht de raad besluiten de fietsbrug Buggenum volledig te schrappen, is de 
besparing voor het jaar 2024 en verder ook € 180.000.

De kosten voor het onderzoek komen daarmee te vervallen en bedragen: 
circa € 20.000,00 exclusief btw. Dit externe advies is nodig om te kunnen 
bepalen welke aanbestedingsprocedure we moeten doorlopen. Op basis van 
dit advies kunnen de planning en het benodigde voorbereidingskrediet 
bepaald worden. Behalve dit externe advies gaat het vooral over ambtelijke 
uren. De hiervoor genoemde externe kosten worden betaald uit de 
provinciale subsidie die nog resteert van de haalbaarheidsstudie. Onder het 
kopje van recreatie en toerisme wordt inderdaad gesproken over een 
haalbaarheidsstudie in 2021. Hiermee wordt bedoeld: de voorbereiding om 
te komen tot een keuze in de aanbestedingsprocedure, een planning, 
gedetailleerde afspraken met de gemeente Roermond én een 
voorbereidingskrediet.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-05Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

R. MartensPortefeuillehouder

Wegen onderhoudOnderwerp

2.2.2.2 Wordt in het beheerplan wegen ook aandacht besteed aan het 
onderhoud / het ontbreken van een veilige overgang tussen wegen en 
bermen? Ik doel hiermee op de wens om op alle verbindingswegen in het 
buitengebied grasbeton toe te passen.

Raadsvraag



Nee is niet opgenomen in het beheersplan wegen. 
Vanuit het landbouwroutenetwerk zijn er wel wegen aangewezen die in 
aanmerking komen voor bermverharding. Dit hoeven niet direct 
verbindingswegen te zijn. Wanneer de onderhoudswerkzaamheden (asfalt) 
het toelaten wordt gekeken dat gelijktijdig de bruikbaarheid van deze wegen 
voor het landbouwverkeer wordt verbeterd. 

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-06Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

VastgoedOnderwerp

2.2.2.2 Graag een uitleg over de hogere lasten en dalende baten voor het 
onderdeel vastgoed.

Raadsvraag

Voor de jaren 2019, 2020, 2021 en 2022 was reeds een bezuiniging 
aanwezig (los van de taakstelling) voor het onderdeel vastgoed.
Te weten:
2019: € 525.000
2020: € 375.000
2021: € 250.000
2022: € 250.000

De jaren 2023 en 2024 bevatten derhalve de lasten van het niveau voor 
deze bezuinigingen en zijn daarom hoger.
In de voorgestelde maatregelen van het college (1.06 en 1.07 uit de 
rapportage financieel evenwicht) is het voorstel om het vastgoed budget met 
een bedrag van € 360.214 structureel af te ramen.
Tevens is het voorstel om ook de taakstelling op te lossen voor € 174.405 
structureel.
Per saldo bedraagt hierdoor de besparing voor dit onderdeel vanaf 2023 € 
185.809 structureel.

Tot slot worden de hogere baten verklaard door incidentele verkopen binnen 
de vastgoed portefeuille.
Deze worden pas ingerekend op moment van daadwerkelijke verkoop.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-07Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Subsidiebeleid en accommodatiebeleidOnderwerp

2.3 + 2.3.3.1 Een bijkomend effect / doel van het accommodatiebeleid en 
subsidiebeleid was om de lasten structureel te laten dalen. Dit is niet het 
geval nu. Hoe komt dit?

Raadsvraag



Bij de vaststelling van het subsidiebeleid door de gemeenteraad ultimo 2016 
is de gemeenteraad geïnformeerd over het feit dat de nieuwe 
subsidieregelingen bijdragen aan de eerder opgelegde taakstelling van 
€353.000. Bij het voorstel is toen een subsidieoverzicht toegevoegd waaruit 
blijkt dat met het nieuwe subsidiebeleid een bezuiniging van €290.000 wordt 
gerealiseerd.
Bij de vaststelling van het accommodatiebeleid door de gemeenteraad in 
2020 is de gemeenteraad geïnformeerd over de verwachte structurele 
besparingen die voortkomen uit het accommodatiebeleid, op lange termijn 
jaarlijks geschat op € 150.000 tot € 200.000. Daarbij is tevens voorgesteld 
om deze besparingen in te zetten voor facilitering van de in het 
accommodatiebeleid beschreven ontwikkelopgaven. Hierbij moet vermeld 
worden dat in de begroting 2020-2023 een maatregel op accommodaties is 
opgenomen van € 210.000 in 2020 en vanaf 2021 structureel € 175.000. De 
verwachte structurele besparingen die voortkomen uit het 
accommodatiebeleid worden in eerste instantie ingezet om de opgenomen 
maatregel te realiseren.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-08Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

DienstverleningOnderwerp

2.5 Dienstverlening doel eigentijds en daadkrachtig, toegankelijk, 
transparant en kwalitatief hoogwaardig. Er worden vele voorbeelden 
genoemd hoe dit bereikt gaat worden. Het moet hierdoor ook allemaal 
goedkoper worden. Dit is niet terug te zien in de begrote lasten. Die blijven 
t/m 2024 op 1,6 miljoen euro staan. Hoe kan dat?

Raadsvraag

Het programma dienstverlening bestaat uit diverse onderdelen. Hierbij valt 
onder meer ook de legesproducten (denk hierbij aan rijbewijzen etc.) en alle 
werkzaamheden die gebeuren aan de publieksbalie.
Een groot onderdeel van dit programma zijn dan ook doorbelaste 
salariskosten, bijdragen aan het rijk en inkomsten uit leges.
Een besparing door dienstverlening hoeft daarom niet te betekenen dat dit 
altijd onder het programma van dienstverlening valt.
Zeker gezien het feit dat de dienstverlening organisatiebreed is, dus 
besparing door de gehele organisatie behaald kunnen worden door de 
dienstverlening te verbeteren.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-09Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

BeleggingenOnderwerp

3.1 Dividend en rendement op beleggingen dalen met 1,7 miljoen. Graag 
uitleg.

Raadsvraag



Tussen het jaar 2019 en 2024 daalt het dividend met € 1.700.000.
Dit heeft meerdere oorzaken die hierna nader worden toegelicht.

Allereerst worden de dividendinkomsten begroot op basis van de 
begrotingsbrief van de provincie.
De dividendinkomsten dalen daarin waarbij het dividend BNG daalt van € 
2,85 naar € 1,27 en het dividend Enexis daalt van € 0,67 naar € 0,50.
De feitelijke uitbetaling kan altijd varieren, maar de dalende lijn is ook hierin 
terug te zien.

Daarnaast hebben gemeentes te maken met wet- en regelgeving rondom 
het voeren van beleggingen.
Deze regelgeving is de afgelopen jaren flink aangescherpt, waardoor 
vrijvallende beleggingen niet meer herbelegd mogen worden.
Om een theoretisch voorbeeld te geven, we hebben als gemeente nu 
obligaties met een rente van 4% en een waarde van € 1.000.000.
De looptijd is tot en met 2023, waardoor we tot die tijd jaarlijks € 40.000 
aan rente ontvangen.
Aan het eind van 2023 valt deze belegging vrij en mag deze niet herbelegd 
worden.

De begrote rente-inkomsten vervallen daarmee en het geld wordt conform 
regelgeving van het schatkistbankieren geparkeerd tegen 0% rente.
Onze laatste belegging loopt af in 2026, waardoor de rendementen op de 
beleggingen daarna nihil zullen zijn.
Vanaf dat moment hebben we enkel nog de dividendinkomsten over.

Als gemeente proberen we wel het maximale te doen wat mag binnen deze 
regels.
Zo heeft de raad in september het voorstel voor de hybride lening aan 
Enexis goedgekeurd.
Hiervoor zijn beleggingen verkocht (met een boekwinst) en hebben we de 
rentederving daarvan (die anders in een later jaar zouden komen) meerjarig 
opgevangen door het verstrekken van de lening aan Enexis.
We hebben zelf door de verkoop geen externe financiering hoeven aan te 
wenden om dit mogelijk te maken.

Gezien de strengheid van regelgeving, zijn dit echter uitzonderlijke situaties 
en bekijken wij hoe we om kunnen gaan met onze middelen zodat we zoveel 
mogelijk rendement hieruit halen.

Beantwoording
raadsvraag

20-10-2020Datum ontvangst166-10Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijJ. CustersIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Lokale lastenOnderwerp

4.1.2 Naast OZB verhoging van 1,5 miljoen euro ook nog eens 1,3 miljoen 
meer aan afvalstoffenheffing, klopt dit?

Raadsvraag

Als dit bekeken wordt tussen de jaren 2019 en 2021 klopt dit.
Dit heeft een tweetal redenen.
Enerzijds is de egalisatievoorziening afvalstoffenheffing uitgeput, die in het 
verleden voor een dempend effect voor de burger zorgde (€ 200.000 tot € 
250.000 per jaar).
Daarnaast is de prijs voor het verwerken van afval gestegen en zijn de 
inkomsten voor ons afval (zoals papier en PMD) sterk gedaald.
Daar de kosten stijgen en het uitgangspunt 100% kostendekkendheid is, 
dienen de inkomsten voor het onderdeel afval evenredig te stijgen. 

Beantwoording
raadsvraag



Vragen voor en tijdens premiere

6-10-2020Datum ontvangstAansluitingNummer

Ronduit OpenPolitieke partijG. TeeuwenIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Aansluiting tussen het addendum en de programmabegrotingOnderwerp

Op welke manier kan er aansluiting worden gevonden tussen het addendum 
en de programmabegroting?

Raadsvraag

In het addendum zijn alle bedragen opgenomen uit de kadernota en de 
scenario's. Daarbij hebben we alleen het overzicht van de 
productenbegroting en taakvelden aangepast. Losse programmatabellen zijn 
niet opnieuw toegevoegd. Alle mutaties zoals te lezen in het addendum zijn 
te relateren aan of de kadernota of de scenario’s financieel evenwicht.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstBedrijfsvoeringNummer

Ronduit OpenPolitieke partijG. TeeuwenIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

P-taakstellingOnderwerp

Kan inzicht worden gegeven in de p-taakstelling zoals weergegeven op 
pagina 102 van de programmabegroting?

Raadsvraag

Dit betreft: 
Een taakstelling van € 1.000.000 uit de begroting 2015
De taakstelling van € 150.000 voor 2020 en € 300.000 voor 2021 e.v. uit de 
kadernota 2018.
De taakstelling van € 175.000 voor 2022 en € 300.000 voor 2023 e.v. uit de 
begroting 2020-2023.

De eerste 2 zijn volledig ingevuld in 2019 en zullen derhalve in volgende 
producten niet meer worden getoond.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstBedrijfsvoering 2Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijG. TeeuwenIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Personele kostenOnderwerp

Kan een overzicht worden verstrekt met de loonkosten van de gemeente 
Leudal (de zogenaamde B-staat)?

Raadsvraag

Deze is terug te vinden in bijlage 2.Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstBedrijfsvoering 3Nummer

CDAPolitieke partijP. van MelickIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Overzicht personele kosten en inhuurkostenOnderwerp

Kan een overzicht worden verstrekt van de personele kosten en de 
inhuurkosten over de afgelopen jaren?

Raadsvraag

Deze is terug te vinden in bijlage 3.Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstBescherming
gezondheid

Nummer

Samen VerderPolitieke partijH. WijersIndiener



P. VerlindenPortefeuillehouder

Bescherming gezondheidOnderwerp

Hoe kunnen de kosten met betrekking tot bescherming gezondheid worden 
verklaard tussen de jaren 2019 en 2020 e.v.?

Raadsvraag

Dit betreft een stijging van de bijdrage aan de VRLN op het gebied van dit 
onderdeel.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstBuitensportNummer

Samen VerderPolitieke partijH. WijersIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Kostenstijging buitensportOnderwerp

Hoe kan de stijging van de kosten bij het onderdeel buitensport worden 
verklaard?

Raadsvraag

Dit wordt veroorzaakt door de kapitaallasten die samenhangen met de 
accommodatie voor de nieuwe voetbalclub DFO.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstDienstverleningNummer

Ronduit OpenPolitieke partijB. HermansIndiener

S. BackusPortefeuillehouder

Stijgende kosten dienstverleningOnderwerp

In het addendum staan bij dienstverlening bedragen, zijn dit begrootte extra 
uitgaven of is dit het begrootte totaalbedrag?
Kan daarnaast inzichtelijk worden gemaakt waar de verschillen door 
verzoorzaakt worden de komende jaren?

Raadsvraag

De in het addendum genoemde bedragen zijn afkomstig uit de kadernota 
waarbij € 65.000 incidenteel is aangevraagd voor 2021 en € 9.000 
structureel vanaf het jaar 2021. Het grootste bedrag in het addendum is 
incidenteel omdat er nieuwe Wetgeving is op het gebied van digitale 
Toegankelijkheid en omdat er landelijk steeds meer aandacht wordt 
gevraagd voor Duidelijke overheidscommunicatie / Gebruiker Centraal. 
Daarnaast is er incidenteel geld begroot voor het actualiseren van de visie 
op dienstverlening en hieruit voortkomende activiteiten. 
Structureel is geld begroot voor het opzetten van burgerservice, een soort 
klantenservice voor inwoners en ondernemers van Leudal. Er is ook 
structureel geld begroot voor het opzettten van klantenpanels. 

Daarnaast is in de begorting een fluctuatie te zien in de budgetten voor 
programma 5 dienstverlening. Dit is gelegen in de volgende onderdelen:
- Niet ieder jaar zijn er verkiezingen, dus ook het budget voor dit onderdeel 
is niet ieder jaar hetzelfde
- De legesinkomsten en bijbehorende uitgaven voor balie en loketproducten 
zijn herberekend en doorgevoerd
- In het jaar 2020 is er budget voor de transformatie burgerzaken

Tevens is in het addendum (middels de voorgestelde maatregelen) een 
bedrag oplopend naar  € 27.000 voorgesteld om te bezuinigen op het 
exploitatiebudget.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstDividend Enexis en
BNG

Nummer

CDAPolitieke partijP. van MelickIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Dividend inkomstenOnderwerp



Kunt u aangeven wat de dividenden voor Enexis en de BNG in voorgaande 
jaren was?

Raadsvraag

Voor de BNG was dit 2,85 per aandeel en voor Enexis was dit 0,67 cent per 
aandeel. Wij begroten dit op basis van de begrotingsbrief van de provincie 
en het advies dat zij daarin aangeven.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstKleinschaligheidstoesla
g

Nummer

Samen VerderPolitieke partijM. GraefIndiener

R. MartensPortefeuillehouder

Kleinschaligheidstoeslag scenario'sOnderwerp

Welke kernen krijgen er nog meer de kleinschaligheidstoeslag en waarom 
wordt kelpen-oler gekozen om te bezuinigen?

Raadsvraag

De kinderopvang in de kernen Heibloem, Grathem, Ittervoort en Kelpen-Oler 
krijgen een kleinschaligheidstoeslag voor de instandhouding van het 
peuterprogramma
De deelname van aantal peuters in deze kernen fluctueert. De tekst in het 
voorstel is ongelukkig geformuleerd. 
De prognose voor Heibloem is nu  bijvoorbeeld 3 peuters, we komen met 
beleid waarbij we insteken op een minimaal aantal peuters dat deelneemt. 
Daarbij kun je je afvragen of de kwaliteit geborgd kan blijven als er een 
dergelijk laag aantal kinderen meedoet aan dit programma.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstKlimaatNummer

Samen VerderPolitieke partijH. WijersIndiener

R. MartensPortefeuillehouder

Klimaat maatregelenOnderwerp

Hoe gaan we om met klimaatverandering binnen de gemeente Leudal?Raadsvraag



De gevolgen van klimaatverandering zien we in verschillende vormen terug. 
Het gaat erom dat we ervoor zorgen dat het gebruik van fossiele 
brandstoffen vermindert, de afvalstromen worden omgebogen tot nieuwe 
grondstoffen en (hernieuwbare) energie wordt opgewekt. Hierbij laat de 
gemeente voorbeeldgedrag zien en neemt maatregelen die bijdragen aan 
onze klimaatopgaven. 

Als het gaat om klimaatadaptatie (verdroging / vernatting) doen we dit op 
verschillende manieren. Hierna enkele voorbeelden. 

- Reconstructies en onderhoud aan de openbare ruimte vinden op een 
duurzame manier plaats, bevatten zoveel als mogelijk duurzame materialen 
en dragen bij aan het tegengaan van de gevolgen van de klimaatverandering
(klimaatadaptatie). 
- We zetten actief in op het afkoppelen van regenwater.
- Voor groener inrichten van straten is vooral meer bewustwording bij de 
bewoners nodig. Hiervoor zijn we, onder andere, aangesloten bij Operatie 
Steenbreek die ons zal helpen om onze burgers beter bewust te maken van 
de noodzaak om onze woonomgeving groener (en dus minder steenachtig) 
in te richten. Voordelen zijn onder ander meer schaduw en dus een reductie 
van de temperatuur, filteren van fijnstof en meer welzijn in een groenere 
omgeving.
- Het aanplanten van een boom voor iedere inwoner van Leudal.
- Gezamenlijke aanpak Provincie, Waterschap en gemeenten aan 
visietrajecten en projecten, denk aan LIWA, Waterpanel Noord en concrete 
projecten als sluizen i.k.v. grondwaterstand, grondwaterstand verbetering, 
behouden organische stoffen in de grond etc. 
- Regionaal wordt onderzocht of deelname aan subsidiekaders zoals het 
Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie mogelijk is. Hierbij worden diverse opgaven 
gestapeld (klimaatadaptatie, stikstofreductie, etc.). 

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstReservesNummer

Samen VerderPolitieke partijM. GraefIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Reserve monumentensubsidieOnderwerp

In deze begroting wordt enkel de reserve met betrekking tot 
monumentensubsidies afgeroomd. Zijn alle reserves in deze begroting tegen 
het licht gehouden?

Raadsvraag

In maart 2019 is een nieuwe Nota Reserves en Voorzieningen gemeente 
Leudal vastgesteld door de raad. Hierin is besloten om 10 reserves op te 
heffen en 2 reserves samen te voegen.
De reserve monumentensubsidie is destijd gehandhaafd. Bij het opstellen 
van de scenario's zijn wederom de reserves tegen het licht gehouden en is 
gebleken dat de reserve monumentensubsidie te hoog is.
Derhalve is voorgesteld om het voornoemde bedrag van € 400.000 vrij te 
laten vallen. Dit had ook kunnen gebeuren als er geen scenario's waren 
opgesteld.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstToeristenbelastingNummer

CDAPolitieke partijP. van MelickIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Lokale heffingenOnderwerp

Het jaar 2020 in de lokale heffingen met betrekking tot de toeristenbelasting 
is afwijkend ten opzichte van de andere jaren. Heeft dit te maken met de 
effecten van het coronavirus?

Raadsvraag



Ja, bij de 1e raadsrapportage 2020 is een bedrag van € 542.000 afgeraamd 
als verwachting van minderinkomsten uit de toeristenbelasting.
De gemeente Leudal heeft bij de 1e compensatie vanuit het rijk inzake het 
coronavirus een bedrag van € 226.000 toegekend gekregen als compensatie 
van voornoemde gemiste inkomsten.
Aan het eind van het jaar bij het opmaken van de jaarstukken, zal moeten 
blijken wat het werkelijke nadelige effect is geweest voor de gemeente.

Beantwoording
raadsvraag

5-10-2020Datum ontvangstTotale uitgavenNummer

CDAPolitieke partijP. van MelickIndiener

P. VerlindenPortefeuillehouder

Totale uitgaven gemeenteOnderwerp

Zou je op voorhand aan de portefeuillehouder willen vragen op welk bedrag 
de totale kosten van de Gemeente uitkomen over 2020 evenals de totale 
uitgaven ( kosten zijn uitgaven plus non cash mutaties zoals voorzieningen)?

Raadsvraag

De totale uitgaven voor 2e raadsrapportage bedroegen: € 92.695.549
De totale uitgaven met inachtname van de 2e raadsrapportage bedragen: € 
97.725.143

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstVeiligheidNummer

CDAPolitieke partijP. van MelickIndiener

D. SchmalslägerPortefeuillehouder

Veiligheid kostenOnderwerp

Is er een uitsplitsing te geven van de uitgaven voor het programma 
veiligheid? ( zie raadsinformatiebijeenkomst minuut 48.00)

Raadsvraag

De specificatie na verwerking addendum is te vinden in bijlage 1.Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstVeiligheid 2Nummer

Ronduit OpenPolitieke partijM. WagemansIndiener

D. SchmalslägerPortefeuillehouder

VeiligheidOnderwerp

1. Kan een specificatie van de kosten voor veiligheid worden gegeven op de 
onderdelen
a. Vrijkomende agrarische gebouwen
b. Ondermijning met betrekking tot deze gebouwen
(
2. Daarnaast graag inzicht in hoeveel procent van de capaciteit gaat op aan 
overleg en hoeveel gaat op aan het daadwerkelijk uitvoeren van de aanpak 
en de controle?  (Zie hiervoor minuut 49:47  van de 
raadsinformatiebijeenkomst.)
 

Raadsvraag



In het budget ondermijning wordt geen onderscheid gemaakt in kosten met 
betrekking tot vrijkomende agrarische gebouwen. Jaarlijks (t/m 2021) 
ontvangen wij van het Minsterie gezamenlijk met Nederweert €217.000,- 
budget voor de uitvoering van project buitengebied.
 
In bijlage 5 is een overzicht van de casussen Leudal die gelopen hebben of 
nog lopen in 2019/2020 

In 2019/2020 lopen er naast de 3 casussen op het informatieplein waar 
gemeente Leudal trekker van is nog 6 casussen waarvan een andere 
gemeente/partner trekker is maar gemeente Leudal wel betrokken is.

Daarnaast is in bijlage 6 een overzicht van het aantal opgerolde 
hennepkwekerijen/drugslabs of locaties waar sprake is van voorbereidende 
handelingen 2019-2020 met de bestuurlijke maatregel opgenomen

2. 25% van de beschikbare capaciteit gaat op aan algemene zaken en 75% 
aan casussen.

Beantwoording
raadsvraag

6-10-2020Datum ontvangstWoningaanpassingenNummer

Ronduit OpenPolitieke partijM. WagemansIndiener

M. JanssenPortefeuillehouder

Vermogenstoets bij woningaanpssingenOnderwerp

Is het mogelijk om een vermogenstoets toe te passen bij 
woningaanpassingen?

Raadsvraag

Vooralsnog zijn hier geen (juridische) mogelijkheden voor. Het 
abonnementstarief is een landelijke wetgeving, waarbij de inkomsenstoets 
juist is los gelaten en we hier juridisch gezien geen invloed op mogen 
uitoefenen. 
Op dit moment wordt onderzocht of het mogelijk is, dat wanneer iemand zijn 
of haar huis verkoopt waar de gemeente een woningaanpassing heeft 
gerealiseerd, de meerwaarde hiervan kan worden teruggevorderd.

Beantwoording
raadsvraag


